
Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2024. december
12i üléséről.

Jelen vannak: Majláth Tünde SRNÖO elnök
Rafael Gyula SRNŐÖ tag
Varga Gusztáv SRNŐ tag
Lakatos Jenő SRNÖ tag
Varga Gusztávné SRNO tag

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Tóth Teréz Márta szervezési
osztályvezető, Varga Katalin gazdasági osztály ügyintézője, Bátai
Brigitta jegyzőkönyvvezető.

Majláth Tünde SRNÖ elnök köszönti az ülésen megjelenteket, az ülést 177" órakor megnyitja.
Megállapítja, hogy a képviselőtestület határozatképes, mivel 5 SRNO tag jelen van.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Rafael Gyulát, aki jelezte, hogy vállalja a feladatot.

Szavazásra teszi fel a jegyzőkönyv hitelesítőre tett javaslat elfogadását. A testület 5 igen
(egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Onkormányzat
Képviselőtestületének

30/2024.(XII.12.) határozata
a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete a
2024. december 12i ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Rafael Gyulát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
Az SRNŐ 5 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

31/2024.(XII.12.) határozata
a napirend elfogadásáról

1. A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi munkatervének jóváhagyása
Előadó: SRNOÖ elnök

2. Az Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi belső ellenőrzési tervének
elfogadása —
Előadó: SRNŐ elnök

3. Bejelentések

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi munkatervének
jóváhagyása .
Előadó: SRNO elnök
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Majláth Tünde: a 2025ös évre, ha van valakinek javaslata tegye meg, egy munkatervet kell
összeállítanunk, illetve egy programot. Van javaslat?

Javaslat nem hangzott el.

Majláth Tünde: én írtam javaslatokat, mindenkinek kiosztásra kerül, olvassátok el.
Vane olyan dolog, amit szeretnétek megvalósítani jövőre?

Lakatos Jenő: szokott lenni főzőverseny. Ezt beleírtad?

Majláth Tünde: konkrétan nem, de valamelyik rendezvényünkbe bele lehet tenni.

Dr. Venicz Anita: Sárbogárdi Napok rendezvényen szokott lenni főzőverseny.

Lakatos Jenő: van egy jó barátom, itt volt Sárkeresztúron is amikor főztek, meghívták. Egy
ilyent lehetne leszervezni. Zsűritagnak.

Majláth Tünde: van itt nekem augusztus 2án roma holokauszt megemlékezés. Arra szeretnék
rendezni egy kiállítást. Meg kell kérdezni majd, hogy szabad lesze akkor a Művelődési ház.
Illetve nem tudom lesze rá pályázat, vagy más forrásból fogunke tudni segítséget kérni, hogy
a helyi romák történelmét megszerkesszük, megírjuk, hangfelvétellel rögzítsük. Fontosnak
tartom az óvodákkal, iskolákkal való együttműködést. Ennek 2025ben létre kell jönnie.
Felmérni az igényeket azzal kapcsolatban, hogy a gyermekek tanulnánake romani nyelven
vagy esetleg beás nyelven.

Lakatos Jenő: a táncoktatáshoz is pénz kell.

Majláth Tünde: bízunk abban, hogy lesz ezekhez kapcsolódó pályázatkiírás.

Rafael Gyula: a táncoktatás jó ötlet, de csak az alsó tagozatos gyerekeket lehet szerintem
bevonni ebbe. A felsősök már nem fognak ebben részt venni. Én is szeretném, hogy a gyerekeim
beszéljék a nyelvet és tanulják meg a táncot.

Lakatos Jenő: csak akkor lehet táncoktatást tartani, ha van rá igény.

Majláth Tünde: a tanoda keretein belül lehetne egy olyan program, ahol főzőtanfolyamot
indítunk.

Lakatos Jenő: a leírtak között szerepel a csatkai búcsú.

Majláth Tünde: busszal viszik őket reggel és délután hazahozzák.

Lakatos Jenő: aki el akar menni, az szervezze meg magának, de meg lehet próbálni.

Rafael Gyula: lehetne helyette inkább egy kirándulást szervezni.

Majláth Tünde: a nyári táborok benne vannak.

Rafael Gyula: de az csak gyerekek részére van.

Majláth Tünde: úgy tudom, hogy nemcsak gyerekek mehetnek a táborokba.

Lakatos Jenő: de a táborokhoz is pályázatot kell nyerni.

Majláth Tünde: azért beszéljük meg ezeket, mert a pályázatokat így készítjük elő. Ha
megjelenik olyan pályázati kiírás, ami ezekre vonatkozik, fogunk rá pályázni.

Rafael Gyula: elfogadom.

Dr. Venicz Anita: a teljes kiegészítést?



Varga Gusztáv: igen.

Majláth Tünde: a főzést beleírjuk?

Varga Gusztáv: az nem jó. Ki tartja a főzőtanfolyamokat? Oda is sok pénz kell.

Majláth Tünde: úgy tudom tanodai konyha létezik. A testvérem csinálja, jól működik. Az
oktatáson részt vesznek a tanoda keretein belül. A tanodák létrehozását mindenképpen bele kell
írni. A 8 általános megszerzéséhez...

Rafael Gyula: össze kell írni, hogy kinek nincs meg.

Majláth Tünde: az is legyen egy alap a munkaügyi központtal szorosan együttműködve kell
minden olyan programba belépni, ami minket is érint.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Majláth Tünde: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását
az SRNO elnök írásos kiegészítésével.

A képviselőtestület 5 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

32/2024.(XII.12.) határozata
A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi

munkatervének jóváhagyása

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
2025. évi munkaterve

Január

e  Informálódás a Roma nemzetiségi pályázatokról

Február:

e — Tájékoztató a képviselők vagyonnyilatkozattételi kötelezettségének teljesítéséről.
e A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi költségvetésének

elfogadása. .
e A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat saját bevételeinek és az adósságot

keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet követő
három évre várható összegének meghatározása.

e — Jelmezbál szervezése, ehhez való kapcsolódó támogatások, erőforrás keresése. Roma
nyelv oktatása, táncoktatás lehetőség megteremtése és kidolgozása.

e — Bejelentések
Március:

e A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi költségvetésének
módosítása.

e Pályázatok ismertetése. Az eddig elért eredmények bemutatása.
e — Bejelentések

Április: .
e A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2024. évi zárszámadásának

elfogadása.
e —Jelentés a belső ellenőrzés 2024. évi tevékenységéről, az ellenőrzési megállapításokról
e Roma nap. Rendezvény szervezés, fellépő együttesek és előadók hívása.
e  Bejelentések



Május 25.
e Gyermeknap

Június: .
e A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi költségvetésének

módosítása.
e — Nyári táborok szervezése
e — Bejelentések

Július:

e — Nyári táborokhoz csatlakozás.

Augusztus 2.

e Roma holokauszt megemlékezés. Kiállítás a Sárbogárdi József Attila Művelődési
Házban, képek, illusztrációk, illetve felolvasás a történelmi eseményekkel
kapcsolatban. Fiatalok bevonása.

Szeptember:

e — Csatkai búcsú kirándulás szervezése.

Október
e — Általános Iskolai körzethatárok véleményezése

November
e Közmeghallgatás

November .
e A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi költségvetésének

módosítása. .
e A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2026. évi belső ellenőrzési tervének

elfogadása.
e — Bejelentések

December: .
e — A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2026. évi munkatervének elfogadása.

Mikulás csomag osztás és ünnepi készülődés.
e — Bejelentések

Határidő: folyamatos
Felelős: elnök

2. A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi belső ellenőrzési
tervének elfogadása
Előadó: SRNO elnök

Majláth Tünde: elfogadjuk a leírtakat. Kérdés, észrevétel hozzászólás vane a napirendi pont
kapcsán.

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Majláth Tünde: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását.
A képviselőtestület 5 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Onkormányzat
Képviselőtestületének

33/2024.(XII.12.) határozata
A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2025. évi

belső ellenőrzési tervének elfogadása



Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete a 2025. évi belső ellenőrzési
terv elfogadása tárgyú előterjesztést megtárgyalta, és azt a melléklet szerinti tartalommal
elfogadja.

A képviselőtestület utasítja az elnököt, hogy a tervet aláírás után Sárbogárd Város
Önkormányzatának jegyzője részére küldje meg, aki azt a belső ellenőrzési vezető részére
továbbítja ill. a terv végrehajtásáról gondoskodik.

A testület utasítja az elnököt, hogy a határozat kivonatát a polgármesterhez továbbítsa.

Határidő: 2024. december 31.
Felelős: elnök

3. Bejelentések

Dr. Venicz Anita: dönteni kellene két dologról. Az egyik Lakatos Jenő gépkocsihasználatáról
kellene határozatot hozni. Konkrétan meg kell határozni, milyen célra használtad, hány kmt
mentél és a testület dönt arról, hogy kiküldetés alapján kifizethető legyen ez az összeg.
Nem számla alapján, hanem kiküldetési rendelvény alapján.

Lakatos Jenő: Pusztaegres, Kislók, Székesfehérvár, Dunaújváros. Dunaújvárosban ülésen
voltunk. Illetve a Mikulás csomagok beszerzése, kihordása. Egyik nap lovaskocsival hordtuk
ki, másnap pedig autóval.

Varga Gusztáv: voltunk a ruhákért is Székesfehérváron.

Majláth Tünde: ahol a ruhákat átvettétek, ott kaptatok róla egy formanyomtatványt?

Lakatos Jenő: semmit nem kaptunk. Azt mondta ott a hölgy, hogy ahány zsákkal tudunk,
vigyünk. 34 zsákkal tudtunk elhozni a saját autómmal.

Varga Katalin: Dunaújvárosban milyen ülésen voltatok?

Majláth Tünde: FIDESZ gyűlésen voltunk. Mindenféle nemzetiségnek volt tartva a háborúval
kapcsolatban.

Varga Katalin: ez mikor volt? Meghívó van róla?
Kifizetés szempontjából ilyen esetben kéne egy meghívó, amivel alá lehet támasztani, hogy az
az összeg, ami a számlán szerepel mire lett felhasználva.

Lakatos Jenő: akkor ezentúl nem megyünk sehova. Ide sem jövünk el, kérünk kocsit és eljön
értünk a hivatal.

Varga Katalin: a kiküldtetés kifizetése hivatalosan úgy történik, hogy kiküldetési rendelvényt
kell venni. Ezt a PBStől mi beszerezzük a számotokra. Minden egyes intézmény esetében így
működik a kiküldetés elszámolása.

Lakatos Jenő: ezt nem mondta nekem senki, én ezt nem tudhattam.

Dr. Venicz Anita: most mondjuk.

Varga Katalin: ki kell tölteni a kiküldetési rendelvényt illetve a saját gépkocsi használatáról
szóló engedélyt, amit az elnöknek engedélyeznie kell, aláírással bélyegzővel. Valamint kell egy
útnyilvántartás. Honnan indultál, hova mentél dátummal és hány kilométert mentél, illetve a
gépkocsi adatai kellenek. Útiköltséget addig lehet felhasználni amíg ez a 300.000 Ft körüli
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összeg van. Ez a szabadfelhasználású. Ha megérkezik a működési és feladatalapú támogatás ott
már szigorúbb keretek között lehet.

Dr. Venicz Anita: kell most hozni egy határozatot.

Majláth Tünde: milyen összeget jelöltél meg?

Lakatos Jenő: tankoltam 18.000 Ft összegben.

Majláth Tünde: egy kérésem van — ezt a 18.000 Ftot írjuk ki neki — hogy a következőkben úgy
kell csinálni, hogy rendezvényekre a meghívó legyen hivatalos a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi
Önkormányzat honlapjára elküldve emailben érkezzen. A másik pedig, ha elmész egy
segélyszervezethez, a szervezetnek kell, hogy adjon egy igazolást, hogy ott jártál, megkerested
őket. Ez csak így számolható el. Mindent le kell papírozni.

Varga Katalin: még annyi kiegészítést szeretnék tenni, hogy ha a te neveden van az autó a
forgalmi engedélyt is le kell másolni.

Lakatos Jenő: ha nem az én nevemen van, akkor mi van?

Varga Katalin: akkor nem fizethető ki. Vannak szabályok, amiket be kell tartani. A kiküldetési
rendelvényt megrendelhetjük az SRNO nevére?

Majláth Tünde: igen.

Majláth Tünde: szavazásra teszi fel a javaslatot, kiküldetés kifizetésére 2024. november 25i
Dunaújvárosban tartott előadás, a 2024. november 27én Székesfehérváron tartott előadás,
továbbá a 2024. december 56án kiosztásra került Mikulás csomagok üzemanyagköltségére 
SárbogárdSzékesfehérvárDunaújvárosPusztaegres útvonalra  amely a kiküldetési
rendelvény alapján elszámolható.

A képviselőtestület 5 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

34/2024.(XII.12.) határozata
kiküldetés kifizetése

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat felhatalmazza Lakatos
Jenő képviselőt hogy a 2024. november 25i Dunaújvárosban tartott
előadás, a 2024. november 27én Székesfehérváron tartott előadás
továbbá a 2024. december 56án a Mikulás csomagok kihordására
fordított üzemanyagköltséget  SárbogárdSzékesfehérvár
DunaújvárosPusztaegres útvonalra  a kiküldetési rendelvény alapján
elszámolja.

Határidő: azonnal
Felelős: SRNOŐ elnök

Majláth Tünde: A Mikulás csomagok kiosztása sikeres volt?

Lakatos Jenő: igen. Jegyző asszonynak leadtam a névsort arról, akik kaptak. Akik átvették
aláírták.

Majláth Tünde: láttam, hogy erről kiposztoltad a képeket. Nekünk ezeket regisztrálnunk kell,
mert nem szeretnék esélyt adni sem arra, hogy hűtlen kezeléssel, vagy bármivel legyen valaki
vádolva.


